
A város- és faluvédők munkája 
fontos a társadalom számára

A háromnapos esemény a Dékáni Árpád Technikum aulájában kiállításokkal vette kezdetét A szerző felvétele

Kiskunhalason, a csipke vá
rosában tartotta három
napos országos találkozó
ját és szakmai konferen
ciáját a Ráday Mihály Vá
ros- és Faluvédők Szövetsé
ge. A találkozó fő témái kö
zött az örökségvédelem állt, 
a szakmai előadások mel
lett azonban kiállítások, vá
rosnézés és kirándulások is 
szerepeltek, valamint átad
ták a Podmaniczky-díjakat 
és elismerő okleveleket, il
letve köszöntötték a jubiláló 
egyesületeket is.
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KISKUNHALAS A  háromnapos
 esemény a Dékáni Ár

pád Technikum aulájában 
az Európa Nostra-díjas építé
szeti alkotásokat, a Bács-Kis
kun megyei építészeti tárla
tot, valamint a Fiatalok az épí
tett és a természeti környe
zet védelméért című rajzo
kat bemutató kiállítással vet
te kezdetét.

-  Az épületek minden kor
ban egy nagyon jó metsze
tet adnak arról, hogy milyen 
volt annak a kornak a társa
dalma, a gazdasága, a vallása, 
a kultúrája, hogyan gondol
kodtak az adott kor emberei. 
Azok az emberek, akik majd 
évtizedek múlva nézik a most 
kiállított terveket, megvaló
sult épületek képeit, azok is 
le fognak vonni következte
téseket, hogy a ma embere 
hogyan élt.

„Ezért is fontos, hogy az épí
tész nemcsak helyet hoz lét
re, hanem szellemet is -  idéz
te Füleki Zsolt államtitkárnak 
az örökségvédők kiskunha
lasi találkozójára levélben írt 
köszöntőszavait Katkics Ta

más, a Bács-Kiskun Megyei 
Építész Kamara elnöke a kiál
lítások megnyitóján.

-  Az egészséges, jó környe
zet a társadalom örömforrása 
-  jelentette ki az építészkama
ra megyei elnöke.

-  Érezzük ennek a fontossá
gát, hogy a szép épületeinket, 
a hagyományainkat, az ér
tékeinket megőrizzük, jó ál
lapotban tovább tudjuk ad
ni az utókornak azt a szelle
miséget, amit Ráday Mihály, 
az örökségvédők korábbi el
nöke képviselt - emlékezte
tett Katkics Tamás.

A kamarai elnök szerint fon
tos a hazai örökségvédők mun
kája, mert szomorúan tapasz
talják, hogy a Covid-járvány 
óta egyes településeken nulla 
forint áll rendelkezésre a he
lyi védett épület felújítására, a 
járvány előtti időkkel ellentét
ben, amikor több helyen tud
tak költeni örökségvédelemre.

-  Azt gondolom, hogy mind
annyian, akik itt vagyunk és 
szólhatunk, szólnunk is kell. 
Szükség van a civil szerveze
tekre, a városvédőkre, a falu
védőkre, és mellé kell állni a 
polgármestereknek és a főépí

tészeknek, és segíteni kell az ő 
munkájukat, hogy ezek a szá
munkra is, de különösen a tár
sadalom számára nagyon fon
tos épületek, terek megmarad
janak -  hangoztatta a Bács- 
Kiskun Megyei Építész Kama
ra elnöke.

A Város- és Faluvédők Szö
vetsége XXXIX. Országos Ta
lálkozó és Szakmai Konferen
cia nyitóünnepségét a városi 
filmszínházban tartották, 
ahol Babud László építész, a 
Kiskunhalasi Városvédő és 
Városszépítő Egyesület elnö
ke köszöntötte a meghívottakat

kat a házigazdák nevében. 
A tudás, az érdeklődés köze
lebb visz ahhoz, hogy megsze
ressünk valamit. Ha megsze
retjük, akkor már valamen
nyire magunkénak is érez
zük, és fontos lesz nekünk. 
Óvjuk, őrizzük, teszünk érte, 
gondozzuk” -  emlékeztetett a 
közel egy éve elhunyt Ráday 
Mihály gondolataira Babud 
László, aki bízik abban, hogy 
a mostani konferenciával is 
tovább tudják vinni az ismert 
városvédő örökségét, aki te
levíziós sorozatival, szakmai 
tevékenységével generációk

gondolkodását határozta meg 
az épített és természeti érté
keink védelme szempontjából.

A konferencia résztvevőit 
köszöntötte Fülöp Róbert, Kis
kunhalas polgármestere is, aki 
arra kérte a vendégeket, hogy 
a találkozó ideje alatt nézzék 
meg a város nevezetességeit, 
épített örökségét. Bányai Gá
bor, a város egyéni ország- 
gyűlési képviselője, a Dél-al
földi Gazdaságfejlesztési Zó
na komplex fejlesztéséért fe
lelős kormánybiztos köszöntő
jében úgy fogalmazott, hogy 
a területfejlesztési források fe
lett őrködő kormánybiztosként 
igyekszik segíteni Kiskun
halason és a régió több mint 
240 településén található érté
kek megmentésében. Emlékez
tetett a hajósi kastély felújítá
sára, amit még megyei közgyű
lési elnökként a város- és falu
védőkkel együttműködve sike
rült megmenteni.

-  Ha van szándék, van mit 
megmenteni, akkor ebben ösz- 
sze kell fognunk -  jelentette 
ki a politikus, aki szerint az 
ország többi régiójának a te
rületfejlesztéséért felelős kor
mánybiztosa is hasonlókép
pen támogatja ebben a munká
ban a hazai örökségvédőket.

A háromnapos találkozó so
rán a Csipke Hotelben tartott 
konferencián elhangzott szak
mai előadások és szekcióülé
sek mellett a résztvevők a vá
rossal is megismerkedhettek, 
valamint a református temp
lomban orgonahangversenyen 
vettek részt. Péntek este pedig 
a Horváth Lovastanyán rende
zett polgármesteri díszvacso
rán átadták a Podmaniczky-dí
jakat és okleveleket, valamint 
köszöntötték a Ráday Mihály 
Város- és Faluvédők Szövetség 
jubiláló egyesületeit.
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